

**DOCUMENT #1**  
**Mendel's Baptismal Record**  
**July 20, 1822**

**T a u f s c h e i n**

Endesgefertigter bezeuget hiemit aus dem Taufbuche der hiesigen Pfarre Tom. IV. Fol. 6 dass Johann M e n d e l ein ehelich erzeugten Sohn der katholischen Eltern, des Anton Mendel Bauer in Heinzendorf und der Rosina geborenen Martin Schwirtlich Gärtners ebendasselbst, seiner Ehegattin, am 20 ten Juli 1822 d.i. tausendachthundertzwanzigzwei im Dorfe Heinzendorf Haus No 68 geboren und von dem Gefertigten selbst im Beyseyn der Taufpathen, des Karl Kuntacher Bauer in Heinzendorf und der Julianna Walzel Bäuerin ebendasselbst an demselben Tage nach christ-katholischem Gebrauch in der hiesigen Pfarrkirche zu den heiligen Aposteln Petrus und Paulus getauft worden sey. Zur Beglaubigung dieses Zeugnisses, welches genanntem Johann Mendel einzig zum Behuf des Eintrittes ins k.k. Troppauer Gymnasium hiemit ausgefertigt und ertheilet wird, ist nachstehende Hand - und Kirchenpatschaftsfertigung.

Gross Petersdorf den 12 ten Sept. 1824

Johann Schreiber  
Pfarrer.

## Baptismal Certificate

---

The undersigned hereby declares to have copied from the Baptismal Register of the then Pastor of this place Vol. IV page 6, that John Mendel - legitimate son of the Catholic Parents Anthony Mendel farmer in Heinzendorf and Rosina born of Martin Schwirtlich gardener also living here and of his wife - was born on July 20<sup>th</sup> 1822 (eighteen hundred and twenty two) in the village of Heinzendorf house N. 58 - and that he was baptized by the undersigned on the same day according to Catholic custom in the presence of the baptismal witnesses (Sponsors) Charles Kuntscher farmer in Heinzendorf and Juliana Walzel farmster also from there, in the parish church of the Apostles Saint Peter and St Paul.

This confirmed Certificate is given on the occasion of the entrance of the mentioned John Mendel in the H. K. Gymnasium of Troppau. It is written and delivered with the undersigned signature and stamped with the seal of the church.

Gross Petersdorf, September 12<sup>th</sup> 1834

John Schreiber,  
Pastor.